
Referat  
Kulturrådsmøde torsdag d. 7. september kl. 16.30-18.30 på Rampelys 

 

Afbud: Rebecca, Jette, Michael, Klaudiusz. 

 

 

1. 16.30 Velkommen – godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde (referatet er udsendt på 

mail 14.8.23) Referat godkendt. 

 

2. 16.40 Nyt fra Silkeborg Kommune 

Maj-Britt, der er den nye teamleder for Kulturteamet og Sofie deltager i dette punkt og så langt, som 

det giver mening. Præsentation af Majbritt og af os alle. 

• Udvikling af Kulturstrategi vil pågå i 2024.  

• Strategi for kunst i offentligt rum. Midler kan søges gennem frie midler. Der er et ønske om at 

tydeliggøre, hvor der er hjælp at hente til dette formål. Puljen de frie midler har dog stadig 

det brede felt af formål. 

• Der er ikke fastsat tidspunkt for fornyelse af samarbejdsaftale med SK, men man satser på at 

en aftale kan nås inden udløb af nuværende aftale. Der er behov for en mere forpligtende og 

rammesættende aftale i juridisk forstand i forhold til alle bevillinger og derfor også for SK. Der 

er dog opmærksomhed på armslængdeprincippet og skal godkendes af jura. Sofie tilbyder at 

gennemgå eksempler på næste møde, og vi takker ja. 

 

17.00 Siden sidst: 

Orientering om møde med Silkeborg Kommune 17.8. Materiale fra mødet vedlagt.  

Status på budget 2024. Vores økonomi er ikke tidssvarende i forhold til hvad vi gerne vil. Budgettet 

blev fremlagt på mødet med forvaltningen. Oplevelsen var, at der blev lyttet til hvad vi fremlagde, og 

vores oplæg indgår i den øvrige budgetbehandling. Sofie ved i skrivende stund ikke hvor henne i 

processen, det er nu. Budgettet for 2024 er endnu ikke vedtaget, men der er ikke kommet flere og 

større sparekrav på kulturområdet oplyser Sofie. 

Ny udtalelse til budget 2024 blev læste op på mødet, da den gamle udtalelse blev lavet ud fra 

forkerte tal – nemlig 2023 budgettet, der ved en fejl er sendt til SK. Gadeteater fylder meget i 

udtalelsen og ønsket om lokal deltagelse blev accentueret. Sofie efterlyser et bud på en lokal 

gadeteaterfestival med deltagelse af såvel lokale aktører som kræfter udefra og et gæt på hvad det 

vil koste. Udtalelsen blev godkendt. 

Kulturmøde 2023. Bente deltog i Kulturmødet på Mors, og foreslår, at det gør vi sammen næste år. 

Kulturelle samråd i Danmark afholder ekstraordinær generalforsamling da der er ønske om at ændre 

vedtægterne angående nedlæggelse af kategorien servicemedlemmer, der dækker over kommuner 

o.l., der er med på informationsbasis uden stemmeret, afskaffelse af interne revisorer og fastholde 

statsautoriseret revisor samt nedsættelse af bestyrelsesmedlemmer fra 7 til 5. Vi er enige i de to 

første forslag men er betænkelige ved at reducere den landsdækkende bestyrelse fra 7 til 

medlemmer. Bente deltager i generalforsamlingen og forsøger at finde begrundelse for forslaget. 

Bordet rundt. Steen har udfordringer med at nå både møde og bus. Nyt mødetidspunkt? 

 

3. 17.30 Kommunikation med medlemmerne og medlemskartotek 

Fælles udvikling af en model for en jævnlig og nem kontakt til vores medlemmer? En del af opgaven 

er at få lavet en medlemsliste, der er nem at vedligeholde. Facebook, hjemmeside og/eller mail? Vi 

kan fodre Rikke med nyheder, som hun kan lægge på hjemmesiden. Vi kan med mellemrum lægge 



nyheder op på Facebook om høringssvar på budgetter og andet, ny kulturstrategi, generalforsamling 

og måske opfordre medlemmer til at åbne døren for KulturSilkeborg-medlemmer til en aften omkring 

de aktiviteter, som netop dette medlem repræsenterer. Eksempelvis Silkeborg Bad, Musikforening 

med et kort oplæg, en kunstnersammenslutning, et kor, der inviterer ind eller et fyraftensmøde 

omkring en speciel problematik. Det er også en måde at få kendskab til hinanden her i kommunen. 

Kan vi hjælpe med chips og vand kan det måske befordre aktiviteten. Vi sætter emnet på næste møde 

med det formål at få to-tre aktiviteter i kalenderen. 

 

4. 18.00 Behandling af indkomne ansøgninger. 

Der er kommet to ansøgninger, som kommer i 2 separate mails. Inden mødet bedes alle læse 

ansøgningerne, vurdere om I finder dem støtteværdige og ikke mindst vurdere om I kan levere en 

udtalelse søndag d. 10.9.:-) Ansøgning Women Brass blev anbefalet men med bemærkning om, at 

der ikke er tale om en forening som ansøger. Ansøgningen Ein Deutsches Requiem blev anbefalet. 

Desuden har Rebecca behandlet en ansøgning til Ungepuljen. Ansøgningen fik afslag. 

 

5. 18.20 Punkter til næste møde og evaluering 

Vi samler punkter, der er udsprunget af dette møde samt punkter, vi allerede nu kan se, at der er 

behov for at arbejde med 

- medlemsmøde? 

- opgavebeskrivelser for de enkelte poster i rådet? 

- forretningsorden for kulturrådet? 

- Sofie vil gennemgå eksempler på samarbejdsaftaler på næste møde – se punkt 2 

- Åbent hus hos vore medlemmer – se punkt 4 

- Mødetidspunkt: På grund af bustrafik efterlyser Steen et tidligere tidspunkt for møde, f.eks. 16.00 

eller 16.15. Kan det lade sig gøre?  


